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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Ulf Walther och vice ordföranden Gustav Johansson 

utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att 

justering sker tisdag den 21 april 2015. 
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§ 2   

Fastställande av dagordning 
 
Den utsända dagordningen godkändes med den noteringen att 

ärendena nr 10, Förlängning av överenskommelse om intraprenad 

med Kostenheten, dnr 7.-210/2015 och ärende nr 13, Förslag på 

placering av nya förskolor – svar på skrivelse dnr 13-2015-1.1., 

utgick. 
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§ 3   

Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från nämndens sammanträde den 19 mars 2015 anmäldes 

justerat den 24 mars 2015. 

 

Protokollet läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anslagstavla i Rågsved vid tunnelbanan 

Beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 

medborgarförslaget. 

 
 
 
Ärendet 

C M har till stadsdelsnämnden inkommit med ett medborgarförslag 

om att ersätta den anslagstavla vid Rågsveds tunnelbanestation som 

togs ned i samband med renoveringen av stationen 2011 med en ny.  

Förvaltningen är positiv till förslaget. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 mars 2015. 

Dnr 78-2015-1.2.4. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Skateboardpark vid T-bana Svedmyra 

Beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 

medborgarförslaget. 

 
 
 
Ärendet 

Ö M har till stadsdelsnämnden inkommit med ett medborgarförslag 

om att staden ska anlägga en skateboardpark under 

tunnelbaneviadukten i Svedmyra. Förvaltningen anser att det är 

lämpligare att satsa resurser på att utveckla skateboardparken i 

Högdalen och att platsen som åsyftas i medborgarförslaget ses över 

för annan användning. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 mars 2015. 

Dnr 573-2014-1.2.4. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Parkbänkar och papperskorgar i Rågsved – svar på 
medborgarförslag 

 

  
Beslut 
 

Förvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 

medborgarförslaget. 

 
 
 
Ärendet 

C M har till stadsdelsnämnden inkommit med ett medborgarförslag 

om att sätta upp parkbänkar och papperskorgar längs den gång- och 

cykelväg som för några år sedan anlades mellan förskolan 

Bäverhyddan och Magelungsvägen. Förvaltningen är positiv till 

förslaget.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 mars 2015. 
Dnr 1.2.4.-120/2015  

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Återremitterat ärende:  
Ärendenorm inom Individ- och familj, barn och ungdom- 
svar på skrivelse 

 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen från (V), (S). 

 
 

Ärendet 

Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2014-05-22 överlämnades en 

skrivelse om att uppdra till stadsdelsförvaltningen att utreda om det 

finns förutsättningar att införa en ärendenorm inom individ och familj, 

barn och ungdom. Nämnden återremitterade ärendet till förvaltningen 

för att väga in Arbetsmiljöverkets beslut efter framställning om 

ingripande enligt 6 kap 6a § arbetsmiljölagen. Det har ännu inte 

kommit något beslut i ärendet men socialförvaltningen har ett uppdrag 

att under 2015 utreda om det är möjligt att ha en ärendenorm. 

Förvaltningen avvaktar därmed den pågående utredning som kan 

komma att ange en ärendenorm som ska gälla för hela Stockholms 

stad.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 19 mars 2015. 

Dnr 1.1.– 180/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Underlag för budget 2016 med inriktning 2017 och  
2018    

Beslut 
 

1. Förvaltningens underlag till budget 2016 med inriktning 2017 

och 2018 godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 
 
 
Ärendet 
Förvaltningen överlämnar underlag för budget 2016 med inriktning 

för 2017 och 2018.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 april 2015. 

Dnr 175-2015-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Sarah Johansson m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten  

Peter Backlund (FP) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro,  

Erika Wing, Jonas Nilsson, tjänstgörande ersättaren Tina Aspe alla 

(M), ledamoten Peter Backlund (FP) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”Vi föreslår följande: 

Att avslå stadsdelsförvaltningens förslag till beslut 

Att stadsdelsnämnden ges i uppdrag att återkomma till nämnden i maj 

med underlag enligt vad som anförs nedan. 

Att därutöver anföra följande: 
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Bostadsbyggandet av såväl hyresrätter som bostadsrätter ökar. 

Förvaltningen har rätt i att det ställer nya krav på verksamheter. Men 

samtidigt ger det upphov till nya skatteintäkter, det blir fler som är 

med och delar på kostnaden. Detta ställer krav på att få folk i arbete. 

Vi ser därför positivt på arbetet med att unga och unga vuxna ska 

integreras i samhället. Vänstermajoritetens lokala satsning är dock för 

liten och sammantaget med hur de höjda arbetsgivaravgifterna för 

unga kommer försvåra för dem att komma ut på arbetsmarknaden vill 

vi gå ett steg längre. Bland annat vill vi se ett nytt Community center i 

Dalen, likt det i Rågsved. Vi vill också att befintliga Community 

centers i Rågsved och Östberga utvecklas och får ett explicit uppdrag 

att coacha unga personer som är i eller på väg till ett utanförskap till 

jobb eller annan meningsfull sysselsättning. 

 

Barnomsorgen finns till för barnen och inte tvärtom. Föräldrar ska 

kunna välja den barnomsorg som är bäst för deras barn. Föräldrarna 

ska ha tillgång till god information om olika utförare och olika former 

av barnomsorg för att kunna göra ett aktivt val. Fristående och 

kommunala verksamheter ska behandlas lika. 

 

Nya förskoleplatser behöver inrättas i samband med 

befolkningsökningen och vi ser gärna att man gör en ordentlig 

genomgång av befintliga lokaler innan man bygger nya förskolor. 

Dessa befintliga lokaler kan vara av staden ägda eller privatägda där 

hyresmöjligheter för förvaltningen finns.  

 

Förskolans organisation ska säkerställa att alla barn blir sedda och 

känner sig trygga. Små barngrupper är viktigt för att barn ska kunna 

knyta an och känna trygghet och arbetsro. Inte minst är det viktigt för 

de yngsta barnen. Vi noterar att majoriteten eftersträvar mindre 

barngrupper men saknar en finansieringslösning. Vi vill att en sådan 

snarast tas fram. 

 

Befolkningsprognosen visar på ett minskat antal äldre personer i 

stadsdelen. De befolkningsprognoser som tidigare gjorts har påvisat 

samma sak men utfallet har nästan alltid blivit det motsatta. Vi vill 

därför att förvaltningen går fram med stor försiktighet i arbetet med 

att förändra beståndet av servicehus och vård- och omsorgsboenden. 

Istället för att ombilda dem till något annat för att slippa 

tomgångshyror på kort sikt bör ett stadsdelsövergripande arbete göras 

för att gemensamt bedöma stadens behov. Risken är att fler gör som vi 
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och att vi i framtiden står med en brist på dessa boendeformer med 

negativa ekonomiska och humana konsekvenser. Beredskap måste 

finnas för att efterfrågan på servicehus kan komma att öka om 

biståndsbedömningen förändras. 

 

Stadens arbete ska präglas av tydligt brukarfokus. Alla personer med 

funktionsnedsättning ska erbjudas en god omsorg, stöd och service. 

Insatserna ska utformas med respekt för den enskildes önskemål och 

syfta till att skapa förutsättningar för självständighet och delaktighet i 

samhället. Den enskildes rätt till individuell behovsprövning och att 

beslutade insatser verkställs inom skälig tid ska följas.” 

 

 
  

Ersättaryttrande 
Ersättaren Erica Tjerneld (C) instämde i förslag till beslut från 

(M),(FP). 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Claes Karlsson (KD) anmälde följande ersättaryttrande; 

”Om jag hade haft rösträtt skulle jag ha yrkat enligt följande: 

1. Att avslå Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds förslag till 

beslut 

2. Stadsdelsnämnden ges i uppdrag att återkomma till nämnden med 

underlag i överensstämmelse med vad som anförs nedan. 

3. Att därutöver anföra följande: 

Stadsdelsnämnderna har en viktig roll i staden genom att vara en lokal 

länk samt ansvara för dialog mellan medborgare och stadens 

organisation och förtroendevalda. Nämnderna ansvarar för många av 

de frågor som påverkar människors vardag och välfärd. 

Kristdemokraterna värnar valfriheten inom barnomsorg, skola och 

äldreomsorg. Vi vill minska barngruppernas storlek i förskolan och 

erbjuda alla som är över 85 år och som så önskar rätt till äldreboende.   

Förskoleverksamhet 

Barnomsorgen finns till för barnen och inte tvärtom. Föräldrar ska 

kunna välja den barnomsorg som är bäst för deras barn. Det kan 

handla om både förskola och pedagogisk omsorg i hemmet i form av 

dagbarnvårdare, flerfamiljssystem eller egen omsorg. Föräldrarna ska 

ha tillgång till god information om olika utförare och olika former av 

barnomsorg för att kunna göra ett aktivt val. Fristående och 

kommunala verksamheter ska behandlas lika. Stockholms stad ska 
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erbjuda vårdnadsbidrag till de föräldrar som väljer att på egen hand 

sköta omsorgen om sina barn. Förskolans organisation ska säkerställa 

att alla barn blir sedda och känner sig trygga. Små barngrupper är 

viktigt för att barn ska kunna knyta an och känna trygghet och 

arbetsro. Inte minst är det viktigt för de yngsta barnen. Antalet barn i 

småbarnsgrupperna (1-3 år) bör därför inte vara fler än 12 barn per 

grupp och grupperna för de äldre barnen (4-5 år) bör inte bestå av fler 

än 15 barn. Vi noterar att majoriteten eftersträvar mindre barngrupper 

men saknar en finansieringslösning. Vi vill att majoriteten snarast tar 

fram en sådan finansieringslösning. 

 

Lärandet förutsätter trygghet och omsorg. Den delen måste prioriteras 

när alltmer fokus läggs på språk och matematik. Kristdemokraterna 

vill lyfta omsorgsperspektivet mer än vad som görs idag.  

Verksamhet för barn, kultur och fritid 
Den öppna förskolan är en uppskattad och efterfrågad verksamhet. 

Den erbjuder viktig stimulans och gemenskap till barn och stöd och 

utbyte till föräldrar och dagbarnvårdare. Öppna förskolan kan med 

fördel bedrivas i samarbete med frivilligorganisationer. 

 Fler familjecentraler bör inrättas där mödravårdscentral, 

barnavårdscentral och socialtjänsten kan samverka för att tidigt 

upptäcka barn som riskerar att fara illa och stötta familjer på olika 

sätt. 

Äldreomsog 

Rätten att bestämma över sin egen vardag upphävs inte vid någon viss 

ålder. Vi har alla olika behov och önskemål. Vi välkomnar privata, 

ideella och kooperativa alternativ. Mångfalden av aktörer inom 

välfärden ökar kvaliteten och förbättrar verksamheterna.  

Valfriheten har skapat alternativ som är tillgängliga för alla, inte bara 

för personer med höga inkomster. Varje människa har unika önskemål 

och förutsättningar. Utan konkurrens får vi ingen verklig valfrihet och 

valmöjligheterna blir betydligt färre. Vi ser med stor oro på att 

valfriheten inom välfärden succesivt minskar. 

Kristdemokraterna vill införa en äldreboendegaranti. Alla som är 85+ 

ska ha rätt till äldreboende, utan biståndsbedömning. Vi avsatte 50 

miljoner kronor för detta ändamål i budgeten för Stockholms stad 

2015. Vi vill att majoritetens underlag för budget 2016 ska innehålla 

finansiering för att kunna genomföra denna äldreboendegaranti. 

 Hemtjänsten är avgörande för att många äldre ska ha möjlighet att 

fortsätta bo kvar hemma. 

Kristdemokraterna vill utöka valfriheten för val av servicetjänster 

inom hemtjänsten. Det ska inte enbart vara enkelt att välja utförare av 
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hemtjänst utan också vilken typ av tjänster man behöver hjälp med. Vi 

vill förenkla biståndsbedömningen och erbjuda alla över 80 år sex 

timmar att fritt förfoga över vad gäller olika servicetjänster. 

Kristdemokraterna vill öka välbefinnandet inom äldreomsorgen 

genom god mat, utevistelser och kulturupplevelser. Vi vill vidare att 

Äldre direkt även framöver ska vara öppet på helger.  

Stöd och service till personer med funktionsnedsättning 

Stadens arbete ska präglas av tydligt brukarfokus. Alla personer med 

funktionsnedsättning ska erbjudas en god omsorg, stöd och service. 

Insatserna ska utformas med respekt för den enskildes önskemål och 

syfta till att skapa förutsättningar för självständighet och delaktighet i 

samhället. Den enskildes rätt till individuell behovsprövning och att 

beslutade insatser verkställs inom skälig tid ska följas. 

Staden bör utreda förutsättningarna för personer över 65 år att 

fortsätta delta i daglig verksamhet, i första hand för personer med 

psykisk ohälsa. Deltagarna i daglig verksamhet ska ges möjlighet till 

kontakter med den ordinarie arbetsmarknaden. Stadsdelsnämnderna 

ska samarbeta med arbetsmarknadsnämnden i syfte att visa vägar till 

arbete.Personer med funktionsnedsättning ska ges ett värdigt 

bemötande i sina kontakter med personal hos stadens nämnder, bolag 

och samarbetspartners. Här är Stockholms stads bemötandeguide, som 

har tagits fram av socialnämnden i samråd med 

funktionshinderrörelsen, ett viktigt redskap. 

Kristdemokraterna har tidigare drivit igenom att inriktningen vid 

större bostadsexploateringsprojekt ska vara att projekten innehåller en 

andel om minst fem procent lägenheter för särskilt boende med 

prioriterad inriktning boenden för personer med funktionsnedsättning. 

Majoriteten har beslutat att denna princip ska gälla för projekt med 

fler än hundra lägenheter. Kristdemokraterna välkomnar detta förslag. 

Individ- och familjeomsorg inklusive socialpsykiatri 

Föräldrastödinsatser ger goda effekter. Forskning visar att den största 

förebyggande effekten, för att barn inte ska få problem senare i livet, 

nås om insatser som föräldrastödsprogram riktas till alla 

familjer/vårdnadshavare. Det är samtidigt viktigt med riktade insatser 

till enskilda familjer och gruppstödinsatser till utsatta barn respektive 

föräldrar som brister i sitt föräldraskap.  

Fältassistenter är en nödvändig resurs i stadens preventiva arbete med 

ungdomar. Deras mycket viktiga arbete med ungdomar i staden ska 

stödjas och i vissa stadsdelar utökas. Kristdemokraterna stöder den 

nya majoritetens satsning på fler fältassistenter. Vi vill också att 

Alliansens satsning på att fältassistenterna ska ha en tydlig närvaro i 
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tunnelbanan fortsätter. Stadsdelsnämnderna ska stödja ideella krafter 

som verkar för trygghet, till exempel nattvandrare. 

Stadsmiljöverksamhet 

Stockholm ska vara klotterfritt och det ska vara rent och städat på 

allmänna platser såsom gator, torg och parker. På Kristdemokraternas 

initiativ finns nu appen Tyck Till som gör det lätt att felanmäla bland 

annat nedskräpning och klotter. Stadsdelsnämnderna ska samverka 

sinsemellan och med trafiknämnden för att hela staden ska vara snygg 

och välskött. Stadens städgaranti ska gälla, vilket innebär att städning 

och tömning av offentliga papperskorgar ska ske inom 24 timmar 

efter anmälan. Kristdemokraterna beklagar att majoriteten valde att 

minska Stockholms stads budget för att hålla staden ren och vi önskar 

att anslagen framöver återställs till tidigare nivå.  

Arbetsmarknadsåtgärder 

Staden ska erbjuda ungdomar feriearbeten under både sommar- och 

vinterferier. Det är viktigt att staden eftersträvar att ungdomar med 

funktionsnedsättning erbjuds feriearbete. Staden ska samverka med 

det privata näringslivet för att företag ska ta emot fler feriearbetande 

ungdomar.” 
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§ 9  

Månadsrapport för mars 2015 

Beslut 
 

Nämnden godkänner föreliggande rapport 

 
 
Ärendet 

För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras ett underskott 

före resultatöverföringar om 16,4 mnkr och efter resultatöverföringar 

ett underskott om 11,4 mnkr. Underskott återfinns inom individ- och 

familjeomsorg med 11,5 mnkr, äldreomsorg med 17,0 mnkr och 

ekonomiskt bistånd med 2,0 mnkr. Underskotten uppvägs delvis av 

överskott inom förskola, fritid och kultur, stadsmiljö och 

administration.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 april 2015. 

Dnr 1.2.1.-127/2015  

 
 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföradnen Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten Peter 

Backlund (FP) 

”Den negativa trenden i stadsdelens ekonomi fortsätter under 

vänstermajoritetens styre. Underskottet uppgår denna gång till 16,4 

miljoner före användandet av resultatfond. Det är viktigt att redan på 

ett tidigt stadium vidta nödvändiga åtgärder för att komma till rätta 

med problemen. I första hand måste de verksamhetsområden som dras 

med stora underskott, framför allt äldreomsorg och individ och familj, 

ses över. Om detta inte anses tillräckligt för att kunna uppnå en budget 

i balans måste övriga verksamhetsområden hjälpa till för att ta ett 

helhetsansvar för användandet av medborgarnas skattemedel.” 

 

 

Ersättaryttranden 
Ersättarna Erica Tjerneld (C), Claes Karlsson (KD) instämde i det 

särskilda uttalandet från (M),(FP) 
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§ 10  
 
Förlängning av överenskommelse om intraprenad med 
Kostenheten 

Dnr 7.2.– 201/2015 

Beslut 
Ärendet utgår 
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§ 11  

Ombyggnad av tillagningskök, Nykvarnsvägen 10 – 
inriktnings- och genomförandeärende  
  

Beslut 
 

1. Nämnden uppdrar till förvaltningen att beställa en 

ombyggnation av köket på förskolan Blå Kullen, 

Nykvarnsvägen 10, Stureby. 

 
2. Paragrafen justeras omedelbart 

 
 
Ärendet 
1979 byggdes förskolan Blå Kullen på Nykvarnsvägen 10 i Stureby. 

Förskolan har fyra avdelningar, tre inom fastigheten samt en extern 

avdelning i närliggande byggnad/annex. 

Det befintliga tillagningsköket är gammalt och slitet och det saknas 

vissa funktioner för en effektiv produktion. Dess läge i byggnaden 

medför även att tunga varutransporter sker via de allmänna ytorna. 

I syfte att tillgodose en väl fungerande arbetsmiljö i förskolans kök 

föreslår förvaltningen denna ombyggnation. 

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 mars 2015. 

Dnr 187-2015-2.6. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Omstrukturering inom Stureby vård- och omsorgsboende 
till gruppbostad enligt socialtjänstlagen (SoL)- inriktnings- 
och genomförandeärende 

Beslut 

1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag att omstrukturera  

12 lägenheter med tillhörande gemensamhets- och 

personalutrymmen inom Stureby vård- och omsorgsboende till 

gruppbostad för personer under 65 år med psykisk 

funktionsnedsättning enligt socialtjänstlagen (SoL). 

2. Nämnden beslutar om inflyttningsstopp för den berörda delen av 

Stureby vård- och omsorgsboende fr o m 2015-04-20. 

3. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 0,5 

mnkr för förprojektering enligt ovan. 

4. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 0,1 

mnkr per ombyggd bostadslägenhet för utrustning samt att för att 

kompensera eventuellt lägre beläggning under en period, dvs 1,2 

mnkr. 

5. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 0,5 

mnkr för startkostnader. 

 

 

Ärendet 

Efterfrågan på gruppbostäder för personer med funktionsnedsättning 

är stor. Samtidigt finns ett stort antal lediga platser inom särskilda 

boenden för äldre. Förvaltningen har tillsammans med 

socialförvaltningen sett över möjligheterna att omstrukturera tre 

mindre gruppboendeenheter inom äldreomsorgen till gruppbostäder 

för yngre personer med funktionsnedsättning. Förvaltningen anser att 

denna del av Stureby vård- och omsorgsboende lämpar sig väl för en 

omstrukturering från boende för äldre till boende för yngre personer 

med fysisk funktionsnedsättning. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 mars 2015. 

Dnr 058-2015-2.6.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Förslag på placering av nya förskolor – svar på skrivelse 
Dnr.1.1.-013/2015 

Beslut 
 

Ärendet utgår. 
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§ 14   

Kommunalisering av kvalitetsverksamheter och 
mångfaldens och valfrihetens avveckling – svar på 
skrivelse 

 
Beslut 

 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen 

 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden hade efter skrivelse från (M), (FP) uppdragit åt 

förvaltningen att bereda skrivelse angående kommunalisering av 

kvalitetsverksamheter och mångfaldens och valfrihetens avveckling. 

Förvaltningens beställaravdelning för äldreomsorg, omsorg om 

funktionsnedsatta och socialpsykiatri ansvarar för uppföljning av alla 

verksamheter oavsett regiform inom dessa verksamhetsområden.  

Samma tillvägagångssätt tillämpas både för verksamhet i egen regi 

som för upphandlad verksamhet. När avtal med upphandlad 

verksamhet upphör eller när förlängning av avtal är aktuell redovisas 

detta i särskild ordning till stadsdelsnämnden som beslutar om ny 

upphandling, förlängning eller återtagande av verksamhet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 mars 2015. 

Dnr 112-2015-1.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M), ledamoten Peter 
Backlund (FP) 
”Alliansens tackar för det snabba svaret och gläds åt att 

förvaltningen inte gör skillnad i sina uppföljningar beroende på 
driftsform. Däremot vill vi igen trycka på vikten av att utreda 
konsekvenserna när ett återkommunaliserande är aktuellt. Den 
analysen bör innehålla en ordentlig genomgång av till vilken 
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kostnad förvaltningen kan driva verksamheten samt hur 
återkommunaliseringen kan förväntas påverka kvaliteten.  

 
Många brukare känner en stor påfrestande osäkerhet när 
driftsformen ändras. Detta gäller såklart vid upphandling såväl 
som vid återkommunalisering. Det är därför viktigt att 
förvaltningen gör sitt yttersta för redan på ett tidigt stadium 
informera brukarna om vad den kommande förändringen innebär 
för dem.” 
 
Ersättaryttrande 
Ersättarna Erica Tjerneld (C), Claes Karlsson (KD) instämde i det 

särskilda uttalanden från (M),(FP). 
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§ 15  
 
Anmälningsärenden  

  

  

 

A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 

B. Tjänstemannabeslut   

C. Protokoll från Pensionärsrådet, 2015-04-10 

D. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor, 2015-04-13 

E. Protokoll från Förvaltningsgruppen 2015-04-07 

F. Balanslista över nämndens uppdrag och skrivelser till 

förvaltningen 

  

 

Beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna 
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§ 16   

Nämndens frågor 

Beslut 
Nämnden uppdrar till förvaltningen att besvara skrivelserna nedan och 

återkomma till nämnden. 

 

Medborgardialog i fråga om förskolan Ädelstenen  
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Sarah Johansson m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) 

 
Skrivelsen i huvudsak: 

”I slutet av november 2014 brann förskolan i Ädelstenen i Östberga 

ned. Stadsdelsförvaltningen ska på lämpligt sätt förbereda en 

medborgardialog mellan stadsdelsnämnden och de boende i Östberga i 

fråga om vad som ska hända med förskoletomten. Bland de förslag 

som kan diskuteras med de boende är om en ny byggnad på platsen 

bör användas för förskola i kombination med annat såsom bostäder, 

lokaler för föreningar och kultur eller affärslokaler”. 

 

Handlingsplan för tomma platser på äldreboenden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Sarah Johansson m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) 

 
Skrivelsen i huvudsak:  
”Det finns i dag ett överskott av platser på äldreboenden. Under en 

period framöver beräknas dessutom antalet äldre att minska. De 

tomma platserna är kostsamma för medborgarna samtidigt som 

lokalerna skulle kunna användas för andra angelägna ändamål. En 

prognos för behovet av äldreboenden på lång sikt jämte en 

handlingsplan för vad som bör ske med de tomma platserna behöver 

därför tas fram.” 

 

Övriga frågor: 

Ledamoten Peter Backlund ställde fråga om slyröjning i 

stadsdelsområdet – förvaltningen återkommer 
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Ledamoten Kristina Öberg upplyste om appen ”Tyck till” där 

stockholmarna direkt från den plats man befinner på och vill lämna en 

synpunkt om, kan meddela sig direkt till rätt instans. 



 

    Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

16 april 2015 
Nr 5  /2015 

Sida 25 
 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 17   

Stadsdelsdirektörens information 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerade om att 

 

Samverkan Östberga har kommit igång, en projektgrupp är bildad och 

projektplan är framtagen. Nästa styrgruppsmöte äger rum  

den 4 maj 2015.   

  

Stadsdelsförvaltningen, beställaravdelningen och avdelning förskola 

fritid ingår i ett pilotprojekt tillsammans med Skarpnäcks 

stadsdelsförvaltning, idrottsförvaltningen och kulturförvaltningen som 

går ut på att göra en genusanalys av budgeten med syfte att staden ska 

bli jämställd ”…där makt, möjligheter och resurser fördelas jämnt, 

oavsett kön. 

 

Den 21 april genomförs en traditionsenligt middag för de som sedan 

förra året slutat sin anställning med pension.   

 

Vid goda exempelmässan den 5 maj i Globen deltar förvaltningen 

med utställning av en rad ”goda exempel” från flera 

verksamhetsområden. 

 

Den 5 maj besöker Karin finansborgarrådet Wanngård förvaltningen   

  

 

Nämnden tackade för informationen 
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§ 18   

Begäran om yttrande förtroendeskadligt beteende och 
oegentligheter- svar till revisionskontoret 

Beslut 
Stadsdelsnämnden åberopar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

yttrande till revisionskontoret. 

 
 
 
Ärendet 

Resultatet av granskningen inom Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnd visar att informationen bör förbättras om hur upptäckt 

av förtroendeskadligt beteende ska anmälas. Av rapporten framgår att 

kommunstyrelsen och de fem granskade nämnderna kan utveckla sin 

information, styrning och kontroll när det gäller att förebygga och 

upptäcka oegentligheter. Förvaltningen kommer under året att öka 

informationsinsatserna både till medarbetare och till chefer angående 

förtroendeskadligt beteende och bisysslor. Utbildning och ökad 

stickprovskontroll kommer att användas för att förbättra kvaliteten på 

fakturaunderlag i samband med resor och representation. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 mars 2015. 

Dnr 79-2015-1.4. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Motion om bättre förutsättningar för jämlika motionsspår – 
svar till kommunstyrelsen 

Beslut 
 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar till 

kommunstyrelsen   

 
Ärendet 

Motion av Regina Kevius (M) har för yttrande översänts till 

stadsdelsnämnden för yttrande. Motionen berör bättre förutsättningar 

för jämlika motionsspår. Motionären menar att en överföring av 

ansvaret för motionsspåren från stadsdelarna till idrottsnämnden 

skulle öka tillgängligheten och utvecklingen av motionsspåren. 

Förvaltningen håller inte med om detta utan menar att 

stadsdelsnämnderna har en större kunskap om de lokala behoven. 

Förvaltningen anser dessutom att förslaget inte stämmer med stadens 

avsikt att utreda ett ökat ansvar till stadsdelsförvaltningarna i ett led 

att stärka den lokala demokratin. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 16 mars 2015. 

Dnr 141-2015-1.5.1. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 


